
 

 

 

ע"י גרעין שהתגבש עוד בטרנסילבניה, ושהה   1949קבוץ מעגן השוכן לחופה של הכנרת, הוקם בשנת 

 כשמונה שנים בהמתנה לנקודת הקבע בחצר כנרת.  

, עת פנה אליו מרכז הקבוץ בבקשה  1975הסיפור של בני ומטע האבוקדו מתחיל עם שחרורו מהצבא בשנת 

ו  כבר קיבוצים עם מטעי אבוקדו, אך מעגן היו הראשונים ששתל להקים את ענף האבוקדו בקיבוץ. בעמק היו 

 את הזן פינקרטון. מאז ועד היום בני מרכז את המטע.   

באמצע שנות התשעים של המאה הקודמת התחיל בני במסע בדמות לימודי קבלה. לדעתו של בני,  הלימוד  

לה מכילה תובנות לחיים ולעבודה, לא  ם אחרים בחיים.  הקבתרם לו מאוד בניהול מטע האבוקדו, כמו גם דברי

נותנת לקחת דברים כמובן מאליו וגורמת לחקור, לשאול שאלות, להתבונן ולהעמיק. למשל, אחת השאלות  

שהעסיקה את הצוות לא מעט: "מדוע מטעי האבוקדו מתנשאים לגובה רב, לעומת מטעים אחרים כמו עצי  

 המנגו "? 

וצאה מכך המטעים נגזמו נמוך. בני החליט לשמור על הגיזום  התרחשה קרה קשה באזור, וכת 2004בשנת 

הנמוך גם לאחר שהעצים חזרו ללבלוב מלא. ובכך מטע מעגן הפך להיות מטע האבוקדו הנמוך הראשון  

 בארץ.  

גיזום אלכסוני ומדורג, נטיעת שורותיים, זנים חדשים )כנות ורוכבים(    -החידושים של בני המשיכו ביתר שאת  

מטע זרעים המשווק לארץ ולחו"ל.   - רתוגולת הכות   

המפגש שלי עם בני, כאגרונומית דשן גת, אירע בתחילת שנות האלפיים. היו אילו ימים של הרחבת המטע,  

שתילות מסיביות בייחוד של זנים חדשים לאזור. למרות דישון מסיבי העצים הראו סימני כלורוזה. בהתייעצות  

)כילאט ברזל איכותי( בשליש האחרון של ההשקיה עם   פרוגת נו ליישם מיקי נוי, ממ"ר סובטרופים התחלעם 

הצלחנו למנוע שטיפת הברזל   - התאמת מרווח ההשקיה למניעת שטיפת מינרלים. התוצאה לא אחרה להגיע

 אל מתחת לבית השורשים ותוך כשנה העצים הפכו ירוקים.  

ר הדוק. בני טוען כי "כיוון שנושא הדישון הוא  מאז ועד היום, אני מלווה את בני ואת מטע האבוקדו במעגן בקש

 כבור אפל בשבילי, מיכל מלווה אותי ומייעצת לי בכל התחום הזה".  

בני היה בין  הראשונים שלמד בקורס "גת אקדמי": "לפני שנתיים המלצתי גם לעובדים הצעירים שלי לעבור  

ממליח את הקרקע, ולכן צריך חשיבה   די, כי זהאת הקורס. מהקורס למדתי שיש להקפיד לא לדשן יותר מ 

ביקורתית על הנושא ולהמשיך ולחקור. מכאן למדתי כמה חשוב הליווי של דשן גת וכשיש צוות מקצועי המלווה  

 אותי ומייעץ לי." 

כתוצאה מהחשיבה מחוץ לקופסא של בני וצוות המטע, יצרנו יחד תרכובת ייחודית  של דשן הנקרא  "אבוקדו  

בו החמוד...(. בדקנו אותו על חלקה אחת וראינו תגובה מעולה. שנה לאחר מכן,  כל המטע  פליקס" )על שם כל

 קיבל את תמיסת הדשן הייחודית.  

 



 

 

 

בשלוש שנים האחרונות,  נערך ניסוי מבוקר בשטח המטע ע"י הצוות המקצועי של דשן גת, לבדיקת תוספות  

ות, אך על כך במאמר אחר.  שונים לאבוקדו. חלק מהתוצאות מפתיע סטימיולנטים -ביושל    

שנות עבודה, אמור בני להעביר את שרביט הניהול לידי חבר אחר בצוות   45לקראת סוף השנה, וזאת אחרי כ 

 המטע, גלעד פריד.  

 בני, מה אתה משאיר לדור הצעיר ? 

וד.   דונם, מתוכו מטע זרעים מפואר שאותו אמשיך ללוות באופן צמ 520אני משאיר מטע של  - במובן הפיסי  

אבל אני רוצה להשאיר אחרי את ההבנה שהאבוקדו הוא רק אמצעי לפרנסה. ושהגישה היא תמיד לעשות  

אז לעשות נכון.    -,הכי טוב שאפשר. אם לעשות   100%  

לפתרון כל בעיה, יש לאמץ גישה צנועה ולגשת אליה כתלמיד. לנסות ללמוד באופן מעמיק ויסודי את כל  

הרבה כסף. אנחנו צריכים לחשוב כאילו אנחנו לא יודעים כלום וללמוד כל נושא  ההיבטים. מחשבה טובה שווה 

עד הסוף, לראות מה עושים המדריכים, המגדלים בתי האריזה והחברות המקצועיות המתמחות בתחומי  

 הגידול השונים.  למשל, הקשר עם דשן גת שהוא מעבר ליחסים מקצועיים.  

נטענו בוסתן סביב המטע כדי שאנשי הקבוץ , בייחוד   -ביבה. למשל לחשוב לא רק על המטע שלנו אלא על הס

הילדים, יוכלו לבוא ולקטוף כאוות נפשם. אין דבר יותר משמח מלראות את ילדי הגן באים לקטוף ולהנות בצל  

 העצים.  

  אני וצוות החברה מאחלים לבני הצלחה רבה בהמשך דרכו, ומודים לו על שנים רבות של שיתוף פעולה פורה

 ומוצלח.  

 מיכל כנות, אגרונומית ומנהלת אזור  

 

  בתמונה: בני וייס  

 


